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6 października 2022

z posiedzenia  
Komisji Infrastruktury (102.)

Zapis 
stenograficzny

X kadencja



Porządek obrad:

1.  Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 50. posiedzeniu Senatu do ustawy 
o zmianie ustawy o wspieraniu rozwoju usług i sieci telekomunikacyjnych.
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(Posiedzeniu przewodniczy zastępca prze-
wodniczącego Stanisław Lamczyk)

ZASTĘPCA PRZEWODNICZĄCEGO
STANISŁAW LAMCZYK

Dzień dobry państwu.
Otwieram posiedzenie Komisji Infrastruk-

tury.
Witam państwa senatorów, pana ministra, 

pana legislatora.
Rozpoczynamy procedowanie poprawek, 

dlatego też proszę o zabranie głosu przedstawi-
ciela Biura Legislacyjnego.

GŁÓWNY LEGISLATOR 
W BIURZE LEGISLACYJNYM 
W KANCELARII SENATU
JAKUB ZABIELSKI

Dziękuję bardzo.
Panie Przewodniczący! Wysoka Komisjo! 

Szanowni Państwo!
W  trakcie posiedzenia plenarnego został 

zgłoszony wniosek o  odrzucenie ustawy oraz 
pani senator Zając zgłosiła 3  poprawki, a  pan 
senator Mężydło zgłosił 1 poprawkę. W związku 
z tym musieliśmy wrócić z tym na posiedzenie 
komisji.

W pierwszej kolejności będzie przegłosowa-
ny wniosek o odrzucenie jako najdalej idący. Je-
żeli wniosek ten nie przejdzie, to przegłosowa-
ne powinny być wszystkie pozostałe poprawki 
w kolejności ich zamieszczenia w zestawieniu.

Ja w skrócie powiem o poprawkach pani se-
nator Zając i pana senatora Mężydły, żeby komi-
sja przed przegłosowaniem tego najdalej idące-
go wniosku miała świadomość, co tam jest.

Jeżeli chodzi o  poprawki senator Zając, to, 
jak członkowie Wysokiej Komisji pamiętają, 

(Początek posiedzenia o godzinie 9 minut 00)

w  trakcie poprzedniego posiedzenia myśmy ra-
zem z przedstawicielami pana ministra zobowią-
zali się do tego, że jeszcze nad 2 kwestiami popra-
cujemy. Wczoraj rano o godzinie 9.00 odbyło się 
spotkanie. I  żeby nie było wątpliwości, myśmy 
kwestię tego, jaka jest relacja w zakresie składa-
nia oświadczeń woli przez gminę i  przez koor-
dynatora, doprecyzowali poprawką przekazaną 
pani senator, a pani senator tę poprawkę zgłosiła.

I była druga kwestia, odnosząca się do tego, 
w jaki sposób będą przekazywane paczki danych 
do systemu. To również zostało wyjaśnione na 
spotkaniu, a  pani senator zaproponowała sto-
sowną poprawkę.

Trzecia poprawka pani senator Zając jest 
konsekwencją poprawki przyjętej wcześniej na 
posiedzeniu komisji.

Zaś pan senator Mężydło proponuje, żeby tak 
naprawdę ustawa zafunkcjonowała w odniesie-
niu do systemu nie po 30 dniach od jego urucho-
mienia, a po 3 miesiącach od jego uruchomienia. 
Generalnie chodzi o  to, żeby pierwsze pakiety 
danych trafiły do systemu nie w  ciągu 30  dni 
od dnia wdrożenia systemu, ale – 3 miesięcy od 
tego dnia.

(Wypowiedź poza mikrofonem)
I to wszystko. Dziękuję bardzo.

ZASTĘPCA PRZEWODNICZĄCEGO
STANISŁAW LAMCZYK

Dziękuję bardzo.
Proszę o opinię pana ministra.

PODSEKRETARZ STANU 
W KANCELARII 
PREZESA RADY MINISTRÓW
PAWEŁ LEWANDOWSKI

Dziękuję.
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Panie Przewodniczący! Wysoka Komisjo!
Jeśli chodzi o  poprawki zgłoszone przez 

panią senator Zając, to oczywiście je popie-
ramy, albowiem one, tak jak pan mecenas 
przedstawił, klarują pewne kwestie i  ujed-
nolicają z  punktu widzenia legislacyjnego tę 
ustawę.

Jeśli chodzi o  poprawkę zgłoszoną przez 
pana senatora Mężydłę, to ja chciałbym zauwa-
żyć, że nie ma potrzeby wydłużania tego ter-
minu, dlatego że telekomy już są tak napraw-
dę gotowe, z tego co wiemy, do tego, by w tym 
systemie, który budujemy, móc partycypować. 
I  dlatego wydłużenie tego w  zasadzie nicze-
go nie zmieni. Tak naprawdę to byłoby niepo-
trzebne i wprowadzało…

(Wypowiedzi w tle nagrania)
…mniejszą sprawność systemu.
Jeśli zaś chodzi… Bo korzystając z  okazji, 

chciałbym się odnieść do tego, że został zgłoszo-
ny wniosek o odrzucenie projektu. I  chciałbym 
zauważyć, że gdyby przypadkiem taki wniosek 
przeszedł, to bardzo utrudni to potem procedo-
wanie poprawek, które tutaj zostały zgłoszone, 
na kolejnych…

(Wypowiedź poza mikrofonem)
No…
(Wesołość na sali)
Mówiąc wprost: na kolejnych etapach legisla-

cyjnych będzie trudno je przyjąć. Dziękuję bar-
dzo.

(Wypowiedzi w tle nagrania)

ZASTĘPCA PRZEWODNICZĄCEGO
STANISŁAW LAMCZYK

Dziękuję bardzo, Panie Ministrze.
To co, przystępujemy do przegłosowania 

wniosku najdalej idącego? To wniosek o odrzu-
cenie ustawy.

Kto jest za? (3)
Kto jest przeciw? (3)
Kto się wstrzymał? (1)
Dziękuję bardzo.
Zdalni.
(Główny Legislator w  Biurze Legislacyjnym 

w  Kancelarii Senatu Jakub Zabielski: Wniosek 
nie uzyskał większości.)

(Wypowiedzi w tle nagrania)
Panie Mecenasie…

GŁÓWNY LEGISLATOR 
W BIURZE LEGISLACYJNYM 
W KANCELARII SENATU
JAKUB ZABIELSKI

Teraz, Panie Przewodniczący, głosowania 
w kolejności następowania poprawek.

Jeżeli komisja wyrazi na to zgodę, to może-
my blokiem przegłosować wszystkie poprawki 
komisyjne plus do tego poprawkę nr 9, pani se-
nator Zając. Ponieważ poprawka nr 9 jest natu-
ralną konsekwencją poprawek przyjętych przez 
komisję. Ona nie ma żadnego merytorycznego 
charakteru.

A  więc jeżeli komisja sobie tego życzy, to ja 
mogę przedstawić do łącznego głosowania po-
prawki nr: 1, 2, 4, 5, 6, 8, 9 i 11.

ZASTĘPCA PRZEWODNICZĄCEGO
STANISŁAW LAMCZYK

Wydaje mi się, że sprawa jest jasna.
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem tych poprawek? (6)
Kto jest przeciw? (1)
Kto się wstrzymał od głosu? (0)
Dziękuję bardzo.
(Główny Legislator w  Biurze Legislacyjnym 

w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski: Teraz gło-
sujemy nad poprawką nr 3…)

(Wypowiedzi w tle nagrania)
(Główny Legislator w  Biurze Legislacyjnym 

w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski: O, przepra-
szam.)

Przepraszamy. Idziemy za szybko.
(Wypowiedzi w tle nagrania)
Zdalni.
(Wypowiedzi w tle nagrania)
To dziękuję bardzo.
Panie Mecenasie, proszę o…

GŁÓWNY LEGISLATOR 
W BIURZE LEGISLACYJNYM 
W KANCELARII SENATU
JAKUB ZABIELSKI

Teraz już poprawka nr 3, pani senator Zając. 
I kwestia uporządkowania przepisu dotyczącego 
przekazywania danych do systemu.

(Wypowiedzi w tle nagrania)
Pani senator Zając, nr 3.
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ZASTĘPCA PRZEWODNICZĄCEGO
STANISŁAW LAMCZYK

Tak.
Kto jest za przyjęciem tej poprawki? (6)
Kto jest przeciw? (1)
Kto się wstrzymał od głosu? (1)
Dziękuję bardzo.
Zdalni.
Dziękuję bardzo.
Panie Mecenasie, proszę.

GŁÓWNY LEGISLATOR 
W BIURZE LEGISLACYJNYM 
W KANCELARII SENATU
JAKUB ZABIELSKI

Poprawka nr 7, pani senator Zając – kwestia 
kompetencji do reprezentowania gminy, powiatu.

ZASTĘPCA PRZEWODNICZĄCEGO
STANISŁAW LAMCZYK

Kto jest za przyjęciem tej poprawki? (6)
Kto jest przeciw? (1)
Kto się wstrzymał od głosu? (1)
Zdalni.
Dziękuję bardzo.

GŁÓWNY LEGISLATOR 
W BIURZE LEGISLACYJNYM 
W KANCELARII SENATU
JAKUB ZABIELSKI

Teraz poprawka nr 10, pana senatora Męży-
dły – wydłużenie z 30 dni do 3 miesięcy terminu 
na przekazanie pierwszego pakietu danych do 
systemu.

ZASTĘPCA PRZEWODNICZĄCEGO
STANISŁAW LAMCZYK

Pan minister wyraził swoje stanowisko.
Kto jest za przyjęciem tej poprawki? (3)
Kto jest przeciw? (5)
Kto się wstrzymał? (0)
I jeszcze poproszę zdalnych…
(Rozmowy na sali)
(Główny Legislator w  Biurze Legislacyjnym 

w  Kancelarii Senatu Jakub Zabielski: Poprawka 
nie uzyskała poparcia.)

Dziękuję bardzo.

GŁÓWNY LEGISLATOR 
W BIURZE LEGISLACYJNYM 
W KANCELARII SENATU
JAKUB ZABIELSKI

I przypominam, że poprawkę nr 9 przegłoso-
waliśmy w bloku.

Na tym kończymy.
Teraz trzeba wybrać sprawozdawcę.

ZASTĘPCA PRZEWODNICZĄCEGO
STANISŁAW LAMCZYK

Ja właśnie… Jeżeli można zaproponować na 
sprawozdawcę panią senator Zając…

SENATOR
ARTUR DUNIN

To znaczy, jeżeli mogę, to bym proponował…
(Zastępca Przewodniczącego Stanisław Lam-

czyk: Tak?)
…osobę, która już była, czyli pana senatora.

ZASTĘPCA PRZEWODNICZĄCEGO
STANISŁAW LAMCZYK

Ale pani ma poprawki, więc tutaj bym…
(Głos z sali: Ale przyjęliśmy te poprawki.)
No dobrze, no dobrze…

SENATOR
ARTUR DUNIN

Kontynuujmy.
A ja mam jeszcze jedno pytanie do pana mi-

nistra. Proszę mi powiedzieć, ile kosztowało 
przygotowanie tej aplikacji, tego programu?

(Wypowiedzi w tle nagrania)

PODSEKRETARZ STANU 
W KANCELARII 
PREZESA RADY MINISTRÓW
PAWEŁ LEWANDOWSKI

Słucham?
(Wypowiedź poza mikrofonem)
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W tym roku to będą 2 miliony, w przyszłym 
roku – 700  tysięcy, a  w  kolejnych latach ok. 
300 tysięcy zł.

SENATOR
ARTUR DUNIN

To było zlecenie z wolnej ręki czy…
(Wypowiedzi w tle nagrania)

ZASTĘPCA DYREKTORA  
DEPARTAMENTU TELEKOMUNIKACJI  
W KANCELARII  
PREZESA RADY MINISTRÓW 
GRZEGORZ CZWORDON

…Dla Instytutu Łączności – jednostki pod-
ległej ministrowi właściwemu do spraw infor- 

matyzacji na podstawie ustawy o instytutach ba-
dawczych, w związku z art. 150 ustawy o…

(Senator Artur Dunin: Rozumiem. Dziękuję 
bardzo.)

(Rozmowy na sali)

ZASTĘPCA PRZEWODNICZĄCEGO
STANISŁAW LAMCZYK

Panie Mecenasie, czyli mamy już wszystko, 
tak?

(Rozmowy na sali)
To znaczy, Panie Mecenasie, że już wszystko 

mamy, tak?
(Główny Legislator w  Biurze Legislacyjnym 

w  Kancelarii Senatu Jakub Zabielski: Tak, tak. 
Oczywiście.)

To dziękuję państwu bardzo.
(Wypowiedzi w tle nagrania)

(Koniec posiedzenia o godzinie 9 minut 09)





Kancelaria Senatu
Opracowanie:
Biuro Prac Senackich, Dział Stenogramów
Druk i łamanie: 
Centrum Informacyjne Senatu, Dział Wydawniczy


